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WZI-RA.0012.1.8.2012 
Protokół nr 25/12 

z posiedzenia 
Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego 

z dnia 24 września 2012 r. 
 
Ad. 1 
Posiedzenie Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego otworzył Przewodniczący 
Piotr Gorynia, który powitał członków Komisji oraz zaproszonych gości. 
 
Ad.2 
Obecni: 

• Przewodniczący:     Piotr Gorynia 
• Członkowie:      Krzysztof Deutsch 

Ireneusz Lesiński 
Aleksander Dolczewski 
Zdzisław Kowalczyk 
Stanisław Zaremba 

 
Podczas stwierdzania quorum nieobecny był Radny Pan Aleksander Dolczewski. 
 
 W posiedzeniu Komisji uczestniczyli: 

• Skarbnik Powiatu Pani Eleonora Gościniak 
• Dyrektor Zespołu Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych w Krobi Pan Lech Bem, 
• Wicedyrektor Zespołu Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych w Krobi Pani Iwona 

Ostach  
Lista obecności stanowi załącznik 1 do protokołu. 
 
Ad. 3 
Przewodniczący Piotr Gorynia przedstawił porządek posiedzenia. W wyniku głosowania 
porządek został przyjęty głosami 5 „za” podczas nieobecności Radnego Pana Aleksandra 
Dolczewskiego.  
 
Ad.4)  
Protokół Nr 24/12 z dnia 20 sierpnia 2012 r. przyjęto w wyniku głosowania: 5 głosów „za”. 
 
Ad. 5 
Analiza wykonania budżetu za I półrocze 2012 r.  
Przewodniczący Komisji poprosił o zabranie głosu Skarbnika Powiatu Panią Eleonorę 
Gościniak. 
Skarbnik poinformowała, że Rada Powiatu Gostyńskiego Uchwałą Nr XIII/118/11 z dnia 20 
grudnia 2011 roku uchwaliła budżet na 2012 r.: 
po stronie planowanych dochodów w kwocie 67.480.624 zł 
po stronie planowanych wydatków w kwocie 69.827.230 zł. 
Planowany deficyt wynosił 2.346.606 zł. 
W ciągu I półrocza 2012 roku dokonywano zmian budżetu i zmian w budżecie. 
Po dokonanych zmianach plan po stronie dochodów na dzień 30 czerwca 2012 roku 
wynosił 70.819.323 zł. 
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Wykonanie budżetu po stronie dochodów na dzień 30 czerwca 2012 roku wynosiło 
38.440.822,47 zł, co stanowiło 54,28 % w stosunku do planu. 
Po dokonanych zmianach plan po stronie wydatków na dzień 30 czerwca 2012 roku 
wynosił 73.725.929 zł. 
Wykonanie budżetu po stronie wydatków na dzień 30 czerwca 2012 roku wynosiło 
33.327.623,42 zł, co stanowiło 45,20 % w stosunku do planu. 
Planowany deficyt budżetowy wynosił na dzień 30 czerwca 2012 roku 2.906.606 zł. 
Planowanym źródłem pokrycia deficytu były wolne środki z lat ubiegłych w kwocie 
560.000 zł oraz kredyt bankowy. 
W wyniku takiej realizacji budżetu w okresie I półrocza uzyskano na dzień 30.06.2012 r. 
nadwyżkę dochodów nad wydatkami w kwocie 5.113.199,05 zł. 
42 
Planowane przychody na 30.06.2012 r. wynosiły 10.644.871 zł, z tego: 
- kredyty i pożyczki w kwocie 10.084.871 zł 
- wolne środki w kwocie 560.000 zł. 
Przychody na 30.06.2012 r. wynoszą 1.561.642,98 zł, na co składają się wolne środki z lat 
ubiegłych w kwocie 1.554.642,98 zł oraz spłata udzielonej pożyczki w kwocie 7.000 zł. 
Zaciągnięcie kredytu długoterminowego planowane jest w II półroczu. 
Planowane rozchody na 30.06.2012 r. wynosiły 7.738.265 zł, z tego: 
- spłaty rat kredytów i pożyczek w kwocie 7.738.265 zł 
Rozchody wykonano na 30.06.2012 r. w wysokości 2.877.152 zł i dotyczą spłaty rat kredytów 
i pożyczek. 
Zadłużenie z tytułu zaciągniętych kredytów na dzień 30.06.2012 r. wynosiło 28.431.665 zł, 
z tego: 
- z tytułu zaciągniętych kredytów w kwocie 28.322.265 zł, 
- z tytułu pożyczek zWFOŚiGW z roku 2006 i 2008 w kwocie 109.400 zł. 
Zadłużenie z tytułu kredytów i pożyczek na dzień 30.06.2012 r. stanowiło 40,15 % 
w stosunku do planowanych dochodów. 
Należności oraz wybrane aktywa finansowe na dzień 30.06.2012 r. wynosiły: 
- pożyczki krótkoterminowe w kwocie 43.000 zł 
- środki na rachunkach bankowych w kwocie 4.922.218,04 zł 
- gotówka w kwocie 10.282,71 zł 
- należności wymagalne w kwocie 273.834,69 zł 
- pozostałe należności w kwocie 1.243.336,38 zł ( w tym składki na ubezpieczenia społeczne 
i podatek w kwocie 707.331,24 zł). 
Wydatki majątkowe zaplanowane w kwocie 9.690.653 zł na 30.06.2012 r. wykonano 
w wysokości 2.860.314,50 zł, co stanowi 29,52 %. 
Plan wydatków inwestycyjnych jednostek budżetowych wynosił na dzień 30.06.2012 r. 
8.600.851 zł, a wykonanie 2.670.198,14 zł, co stanowi 31,05 % w stosunku do planu. 
Niskie wykonanie wydatków majątkowych spowodowane jest tym, iż płatności za wykonane 
roboty przewidywane są w II półroczu, inwestycje natomiast są w trakcie realizacji. 
Plan zakupów inwestycyjnych na dzień 30.06.2012 r. wynosił 360.550 zł, wykonanie 
141.239,28 zł, co stanowi 39,17 % w stosunku do planu. 
Plan wpłat jednostek na państwowy fundusz celowy ( Fundusz Wsparcia PSP) ·na 
finansowanie i dofinansowanie zadań inwestycyjnych na dzień 30.06.2012 r. wynosił 15.000 
zł i zostanie wykonany w II półroczu. 
Plan dotacji celowych z budżetu na finansowanie lub dofinansowanie kosztów realizacji 
inwestycji i zakupów inwestycyjnych innych jednostek sektora finansów publicznych 
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na 30.06.2012 r. wynosił 50.000 zł a wykonanie 48.877,08 zł, co stanowi 97,75 % w 
stosunku do planu. Kwota ta została przekazana do SP ZOZ w Gostyniu na zakup sprzętu 
medycznego. 
Plan dotacji celowych na pomoc finansową udzielaną między jednostkami samorządu 
terytorialnego na dofinansowanie własnych zadań inwestycyjnych i zakupów inwestycyjnych 
na dzień 30.06.2012 r. wynosił 600.000 zł i zostanie wykonany w II półroczu. 
Plan dotacji celowych przekazanych gminie na inwestycje i zakupy inwestycyjne 
realizowane na podstawie porozumień (umów) między jednostkami samorządu 
terytorialnego na dzień 30.06.2012 r. wynosił 45.000 zł i zostanie wykonany w II półroczu. 
Rezerwa na inwestycje i zakupy inwestycyjne na dzień 30.06.2012 r. wynosi 19.252 zł. 
 
Analizę z wykonania budżetu za I półrocze 2012 r. Komisja przyjęła w wyniku 
głosowania: 5 głosów „za”, podczas nieobecności Radnego Dolczewskiego.  
 
Na posiedzenie Komisji przybył radny Pan Aleksander Dolczewski.  
 
Ad. 6 
Wizytacja Zespołu Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych w Krobi. 
Posiedzenie Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego w ZSOiZ w Krobi odbyło 
się wspólnie z posiedzeniem Komisji Samorządowo – Organizacyjnej i Porządku 
Publicznego.  
Przewodniczący Komisji poprosił o zabranie głosu Dyrektora Szkoły Pana Lecha Bema. 
Dyrektor wyjaśnił, że teren szkoły jest całkowicie monitorowany i dodatkowo na całej drodze 
dojazdowej funkcjonuje monitoring miejski. Tern szkoły jest ogrodzony i młodzież w czasie 
zajęć nie wychodzi poza teren budynku. Na terenie placówki są również 2 parkingi 
monitorowane ponieważ młodzież, która ukończyła 18 rok życia w większości posiada  
prawo jazdy i przyjeżdża samochodami do szkoły. 
Dyrektor dodał, że zajęcia w szkole odbywają się w godzinach od 7.30 do 14.30. Parę lat 
temu odbywały się one do późnych godzin popołudniowych, jednak przez dobudowę 4 
pomieszczeń zajęcia odbywają się krócej. Wyjątkiem jest jedna grupa, która uczęszcza do 
pracowni badań laboratoryjnych i kończy zajęcia o godzinie 15.30.  
Jeżeli chodzi o ewakuację, to wszystkie drogi są oznakowane i co roku odbywa się kontrola 
Komendy Powiatowej Policji i Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej i jeżeli są 
jakieś braki to  zostają zaraz skorygowane. Od dwóch lat takie braki nie były wskazywane. 
Dyrektor wyjaśnił, że w szkole jest 8 stref i wszystkie zamki w całej szkole otwierane są 
jednym kluczem w razie ewentualnego alarmu. Jeżeli chodzi o poszczególne klasy, to są one 
dobrze oznakowane i dobrze wyposażone. Ostatnio klasy doposażone zostały  w tablice 
multimedialne i projektory.  
Jeżeli chodzi o zajęcia z wychowania fizycznego, to odbywają się one w hali sportowej, na 
boiskach szkolnych bądź orliku.  
Dyrektor poinformował, że do klas została doprowadzona ciepła woda. Wyjątek stanowią 2 
mniejsze klasy w której ciepłej wody nie ma. Szkoła posiada również 2 podjazdy dla 
niepełnosprawnych. Ponadto został wybudowany szyb windowy, ale sama winda nie została 
jeszcze zamontowana ze względu na duże koszty utrzymania. 
Radny Zaremba zadał pytanie dotyczące boazerii, która znajduje się w auli szkoły. 
Dyrektor wyjaśnił, że w tym roku przy wymianie okien w auli część boazerii została 
zlikwidowana. Pozostała część zostanie usunięta podczas malowania auli. Dodał, że ta 
boazeria, która w tej chwili jest to została pomalowana farbą ognioodporną.  

 



4 
 

Radny Jędrkowiak zapytał, jak wygląda bezpieczeństwo od strony uczniów. Czy dochodziło 
do pobić, kradzieży itp.  
Dyrektor wyjaśnił, że jest monitoring w szkole, są dyżury i wszystko na bieżąco jest 
wychwytywane. W tym roku miało miejsce jedno pobicie i sprawcy tego zdarzenia zostali 
zidentyfikowani. W latach ubiegłych zdarzyły się sytuacje zamiany kurtek wśród uczniów.  
Radny Gorynia zapytał, jak wygląda liczba uczniów oraz ilość zwolnień wśród nauczycieli w 
porównaniu do lat ubiegłych. 
Dyrektor wyjaśnił, że w ubiegłym roku było 620 uczniów a w roku bieżącym do szkoły 
uczęszcza 584 uczniów i są liczniejsze klasy. Jeżeli chodzi o szkoły dla dorosłych to w roku 
ubiegłym uczęszczało 299 słuchaczy a w roku bieżącym 264.  
Jeżeli chodzi o zwolnienia w kadrze nauczycielskiej, to jeden nauczyciel został zwolniony, 
ale znalazł zatrudnienie w gimnazjum. 
Radny Jędrkowiak zapytał, z których gmin z wyjątkiem gminy Krobia jest najwięcej uczniów.  
Dyrektor wyjaśnił, że najwięcej uczniów jest z Gminy Pępowo i Gminy Gostyń. Uczniowie są 
także pozyskiwani z gminy Poniec poprzez dodatkowe wprowadzenie kursu autobusu na 
trasie Poniec – Krobia ponieważ komunikacja ma znaczący wpływ na to.  
Pan Lech Bem wyjaśnił także, że zajęcia dla słuchaczy odbywają się w piątki popołudniu 
oraz soboty i słuchacze ci mają 10 zjazdów w semestrze i obowiązek uczestniczenia w 50% 
w zajęciach. . W tym roku jest ostatni nabór do technikum uzupełniającego.  
Poinformował także, że zgodnie z przepisami uczniowie w tej chwili mają zdobywać zawód 
na tzw. kursach kwalifikacyjnych. Kurs taki ma mieć 1100 godzin na rok i trzeba mieć średnie 
wykształcenie a uczniowie, którzy chodzą 3 lata do szkoły średniej to mają do odbycia 900 
godzin.  
Radny Pan Kazimierz Musielak zapytał, jak wygląda sprawa narkotyków w szkole.  
Dyrektor wyjaśnił, że jeżeli chodzi o narkotyki w szkole, to w ubiegłym roku zdarzył się jeden 
taki przypadek. Policja badała tą sprawę, ale nie została ona do końca wyjaśniona. Jeżeli 
chodzi o alkohol, to ostatnio 3 lata temu uczniowie z gimnazjum spożywali alkohol.   
Następnie głos zabrała Wicedyrektor ZSOiZ w Krobi Pani Iwona Ostach. Wyjaśniła, że 
bezpieczeństwo psychiczne uczniów wiąże się z bezpieczeństwem fizycznym w szkole. 
Jeżeli chodzi o konkretne działania wychowawcze i opiekuńcze to polegają one na realizacji 
konkretnych zadań, które są zamieszczone w dokumentach szkolnych typu program 
wychowawczy, program profilaktyczny i wewnątrzszkolny system oceniania z którym 
uczniowie są zapoznawani zawsze na początku roku szkolnego. Program wychowawczy i 
program profilaktyki między innymi podpowiada realizującym zadania jak sobie radzić z 
różnymi patologiami (paleniem papierosów, narkotykami, wagarami) i jest realizowany na 
lekcji wychowawczej i na wszystkich pozostałych lekcjach przez wszystkich nauczycieli, 
zwłaszcza nauczycieli wychowawców. Na początku roku szkolnego w pierwszych klasach 
diagnozowane jest środowisko rodzinne ucznia. Dowiadujemy się wówczas, czy rodzice 
mają prace, z ilu osób składa się rodzina itp. W tym roku niektórzy uczniowie mogli 
skorzystać z programu wyprawka szkolna. W roku bieżącym z tego programu skorzystało 10 
uczniów (decydowało o tym kryterium dochodowe). Ankiety wśród uczniów są wypełniane w 
klasach pierwszych i aktualizowane w klasach następnych. Uczniowie angażowani są często 
do udziału w zajęciach pozalekcyjnych i mają możliwość korzystania z tych zajęć bezpłatnie. 
Uczniowie integrowani są ze środowiskiem, uczeni są pewnych wartości i w ten sposób 
budowany jest klimat szkoły. Poza tym często uczestniczą w akcjach charytatywnych i 
angażują się w pomoc mieszkańcom domów pomocy społecznej. Do pracy z młodzieżą 
zaangażowani są wszyscy nauczyciele a także pedagog szkolny i pielęgniarka szkolna. 
Pomoc kierowana jest do uczniów bardzo dobrych (udział w konkursach i olimpiadach) oraz 
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uczniów słabych w nauce (zajęcia dodatkowe, pozalekcyjne). Pani Ostach wyjaśniła także, 
że szkoła uczy kontaktu ze sztuką, kulturą, nowoczesną technologią itp.  
Następnie głos zabrał Dyrektor Pan Lech Bem. Poinformował, że egzaminu maturalnego na 
5 klas liceum nie zdały tylko 2 osoby natomiast w techniku zdali wszyscy uczniowie. Jeżeli 
chodzi o egzamin zawodowy to na 47 osób podchodzących do egzaminu zdało 45 osób.  
Radny Jędrkowiak zapytał o szczególne osiągnięcia uczniów.  
Dyrektor wyjaśnił, że w ubiegłym roku szkolnym jeden uczeń zdobył pierwsze miejsce w 
konkursie wiedzy konsumenckiej. 
Radny Grzegorz Marszałek zapytał, jak wygląda zdawalność egzaminów w szkołach 
zawodowych. 
Dyrektor wyjaśnił, że na 30 uczniów przystępujących do egzaminu nie zdało 5 osób. 
Radny Rogala zapytał, czy pojawia się problem bulimii lub anoreksji.  
Pani Iwona Ostach wyjaśniła, że zdarzają się te choroby i wówczas szkoła ma kontakt z 
rodzicami danego ucznia. Program dotyczący tych chorób realizowany jest także na lekcji 
wychowawczej.  
 
 
Ad.6) 
W punkcie „wolne głosy i wnioski” głosu nie zabrano.   
 
Ad. 7) 
Przewodniczący Komisji Pan Piotr Gorynia podziękował zebranym za przybycie, po czym 
zamknął posiedzenie komisji. 

 
Przewodniczący 

Komisji Budżetu, Inwestycji 
i Rozwoju Gospodarczego 

 
Piotr Gorynia 

Protokołowała: Joanna Bilińska 

 


